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z  o b s a h u  č í s l a  —

I N F O R M A C E  Z  J E D N Á N Í 
O  Z Á M E C K É M  P A R K U

Při posledním veřejném jednání Zastupitelstva města Opoč-
na jsem na základě žádosti občanů přislíbil iniciovat jednání 
s vedením Národního památkového úřadu, který je nadří-
zeným orgánem a správcem zámeckého parku v Opočně. 
Jednání se konalo ve středu 9. 2. 2011. Schůzku jsem do-
mluvil s panem Ing. Peškem, ředitelem Národního památ-
kového úřadu (dále NPÚ), tento k ní přizval pana Klimeše, 
náměstka pro správu památkových objektů, a kastelána pana 
Ing. Jiráka. Schůzky se po další dohodě zúčastnili za MěÚ 
v Opočně kromě mé osoby také pan starosta Štěpán Jelínek, 
paní místostarostka Šárka Škrabalová, ze zastupitelů paní 
Jana Hrnčířová.
 Přednesl jsem žádost občanů města Opočna i nás, zastu-
pitelů, o zpřístupnění zámeckého parku pro veřejnost během 
zimních měsíců. Pan Ing. Pešek uvedl důvody, které opravňu-
jí správu Národního památkového úřadu uzavřít park v zim-
ních měsících. Hlavním důvodem je bezpečnost při pohybu 
v parku během zimy. Nestačí vyznačené upozornění „Vstup 
na vlastní nebezpečí“ (pravdivost tohoto tvrzení jsme si ově-
řili u právníka i my sami). Správa majetku zámku a přileh-
lých prostor parku nemá možnost požadavku bezpečnosti 
dostát – důvody jsou především fi nanční. Celé prostory zá-
meckého parku jsou dlouhodobě z ekonomických důvodů ne-
dostatečně udržované, hrozí pád přestárlých dřevin, sesuvy 
rozměklého terénu (některých cest, zídek apod.) a je reálná 
možnost zranění zvlášť v zimním období – při sněhu a mrazu. 
Pojištění, které NPÚ pochopitelně má, je sice v řádech mili-
onů, vzhledem k množství spravovaných objektů je ale zcela 
nedostačující a v případě těžké újmy na zdraví by pojišťovna 
poškozenému nevyplatila vůbec nic nebo jen zcela nedosta-
tečnou částku na případné krytí výloh spojených s léčením. 
Dále pan ředitel uvedl, že opočenský park je jediným parkem, 
který býval takto v posledních letech celoročně otevřen, i když 
tomu tak v minulosti prý nebylo – toto asi víte opočenští sami 
nejlépe. Takže Správa NPÚ v podstatě trvá na jeho uzavření 
v období od 1. 11. do 31. 3. 
 Nicméně, po dalším, řekl bych vstřícném a konstruktivním 
jednání, byly navrženy tyto možnosti: ve spolupráci s městem 
je NPÚ ochoten přistoupit na kompromisní řešení, které by 
znamenalo, při přijetí určitých opatření, celoroční zpřístup-
nění horní části parku (od náměstí kolem letohrádku k oran-
žerii). Bylo by tedy možno využívat tento prostor pro procház-
ky i v zimním období, pokud ovšem nenastanou kalamitní 
klimatické změny (přívaly sněhu, vichřice apod.). Město vy-
jde vstříc této nabídce tím, že bude vypracována „Městská vy-
hláška“ upravující chování na veřejnosti – alkohol, kouření, 
drogy, nevhodné chování, ničení majetku apod. Její dodržo-
vání je věcí nás všech, problematické skupiny, které jsou čas-
to důvodem stížností občanů, budou mnohem přísněji kont-
rolovány. O tomto se již předběžně jednalo s Městskou policií 

z Dobrušky. Rámcově byly probrány některé další možnosti 
spolupráce, respektive účasti města na údržbě parku v zimě, 
dohledu a pomoci při udržování čistoty v něm atd. V případě 
déletrvajícího mírného zimního počasí se správa NPÚ nebrá-
ní ani otevření zbývající (dolní) části parku během zimního 
období. Vyznačení předpokládaných prostor bude zaneseno 
do informačních mapek.
 Na závěr chci ještě jednou zdůraznit, že celá schůzka pro-
bíhala v klidu, bez emotivních projevů zúčastněných stran. 
Ocenil jsem snahu o vstřícnost ze strany NPÚ situaci řešit, zá-
roveň jsem rád, že i ze strany vedení města byly učiněny kroky 
k tomu, aby bylo vypracováno kompromisní řešení, které by 
vedlo ke zlepšení a zpříjemnění života občanů našeho města. 
Pan ředitel Ing. Pešek navíc přislíbil svoji účast na veřejném 
zasedání zastupitelstva, které se bude konat 24. 2. v Kodymo-
vě národním domě. Zde je ochoten zodpovědět případné další 
otázky z řad občanů týkající se této problematiky.
 M. Světlík

(Další informace na str. 4 v rubrice Opočno očima redakce)
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z p r á v y  z  r a d n i c e  —

N O V I N K Y 
Z  K O D Y M O V A  N Á R O D N Í H O  D O M U

Jak jste jistě zaznamenali v Opočenských novinách nebo na 
webových stránkách města Opočna, bylo v lednu vypsáno 
výběrové řízení na obsazení místa správce Kodymova národ-
ního domu v Opočně. Toto výběrové řízení proběhlo a bylo za-
končeno uzavřením pracovní smlouvy s nejvhodnějším ucha-
zečem. Celkový počet uchazečů se zastavil na čísle 25 a jako 
nejvhodnější byl vybrán pan Jiří Novotný z Opočna. Věřím, že 
bude přínosem pro toto zařízení města Opočna a že zde zúročí 
své bohaté zkušenosti z předchozích pracovních pozic. Správ-
ce KND bude působit samozřejmě přímo v této budově. Dnem 
pro styk s veřejností byla stanovena středa od 8 do 16.30 hod. 
Správce KND je také k zastižení na tel. č. 725 796 344 a na 
e-mailu kultura@mu.opocno.cz. Veškeré informace, týkající 
se provozu KND, jsou k dispozici na www.opocno.cz. 
 Rada města Opočna na svém jednání dne 7. 2. 2011 
schválila nejen nový ceník za využití prostor a služeb v KND 
a nový provozní řád tohoto zařízení (oba dokumenty budou 
účinné od 1. 3. 2011), ale i sestavení pracovní skupiny, která 
bude mít za úkol vytvoření koncepce využití KND. Tohoto 
jistě nelehkého úkolu se ujme paní místostarostka Šárka 
Škrabalová. Cílem je nejen snížení nákladů na provoz KND, 
ale i propagace města Opočna a zvýšení turistického ruchu. 
Od března by měl také začít fungovat virtuální kalendář kul-
turních akcí, o kterém se dočtete v rozhovoru s paní místo-
starostkou.
 Přeji vám příjemný zbytek zimy a vydařené jarní prázdniny.
 
 Mgr. Renáta Černá, tajemnice

D A Ň O V Ý  Ř Á D 
C O  V Á S  Č E K Á  O D  1 .  1 .  2 0 1 1

Lhůty
— Správci daně je stanovena celá řada nových lhůt k vydání 
rozhodnutí (např. rozhodnutí o registraci, rozhodnutí o žá-
dosti o posečkání či splátkování, vyřízení stížnosti).

— Jsou nově a jednoznačně nastavena pravidla pro běh lhůty 
pro stanovení daně a lhůty pro placení daně.

Odůvodňování
— Správce daně je povinen odůvodňovat všechna svá rozhod-
nutí s výjimkami stanovenými pouze zákonem.

Zastupování
— Je připouštěno, aby i jiné osoby než daňový poradce či 
advokát (např. účetní) měly možnost před jedním správcem 
daně zastupovat neomezený počet daňových subjektů.

Daňová kontrola
— Jsou nově nastavena jednoznačná pravidla pro zahájení 
a možnost opakování daňové kontroly.

Splatnost daně
— Splatnost daně je v případě jejího stanovení nad rámec tvr-
zení daňového subjektu posunuta až na doručení rozhodnutí 
o odvolání.

Pořadí úhrady
— Daňovým subjektem zaplacenou částkou se nejprve uhra-
dí daň a až poté příslušenství daně (např. úroky, pokuty, pe-
nále).

Ručení
— Je připuštěna možnost zajištění daně ručením třetí osoby 
a banky.

Opožděně podané daňové přiznání
— Je zavedena pokuta s pevně danými zákonnými pravidly 
bez možnosti správního uvážení. Správce daně musí pokutu 
udělit i v případě, že daňové přiznání zní na velmi malou část-
ku, případně na nulu!

Promíjení
— Je upuštěno od možnosti promíjet daně a příslušenství 
správcem daně na základě individuálních žádostí.

Bližší informace o novinkách k zákonu č. 280/2009 Sb., da-
ňový řád, naleznete na internetových stránkách české daňové 
správy http://cds.mfcr.cz. FÚ

i n f o r m a c e  z  r a d y  —

Informace z jednání rady města 
ze dne 7. února 2011

— Koncepce využití KND – rada města schválila zpracování 
koncepce dalšího rozvoje a využití KND za účelem možného 
využití pro konání konferencí, sympózií, školení atd. V sou-
vislosti s tím bude vypracován propagační materiál v tištěné 
i elektronické podobě. Zpracováním této koncepce pověřuje 
rada zvláštní pracovní skupinu, kterou sestaví místostarostka 
města. Vypracování propagačního materiálu bude následně, 
po schválení koncepce využití KND, zadáno odborné fi rmě. 

— Nový ceník a provozní řád KND – rada schválila úpravy 
ceníku za pronájem prostor KND a nový provozní řád KND. 
Nový ceník a provozní řád vstupují v platnost od 1. 3. 2011. 
Zároveň se k datu 28. 2. 2011 ruší předchozí provozní řád 
a ceník.

— Křížky a sousoší – v účetní evidenci města nejsou uvedeny 
některé křížky a sousoší, která jsou na pozemcích města. Pro 
jejich budoucí evidenci je třeba nejprve veřejnou vyhláškou 
vyzvat jejich případné vlastníky, aby se v určeném termínu 
dostavili na Městský úřad Opočno a doložili vlastnictví těchto 
objektů. Dále pak bude město Opočno postupovat v souladu 
s § 135 zákona č. 40/1964 Sb., občanského zákoníku, ve znění 
pozdějších předpisů.

— Změna organizační struktury – rada města odsouhlasi-
la změnu organizační struktury MěÚ a převedla pracovníky 
KND pod oddělení kanceláře tajemníka, a to s okamžitou 
platností.
 Další informace najdete na www.opocno.cz
 David Světlík

s p o l e č e n s k á  k r o n i k a

V Í T Á M E  N O V É  O B Č Á N K Y :
Viktorie Zahradníková 25. 10. 2010
Valerie Cigánková 13. 11. 2010
Elen Karbulková 23. 11. 2010
Matyáš Strejček 20. 12. 2010

V Ý Z N A M N É  J U B I L E U M  O S L A V I L I :
Bedřich Ruffer 20. 1. 1923
František Zajíc 29. 1. 1931
Svatopluk Klika   5. 2. 1929 
Ing. Kamil Jirásek 9. 2. 1923
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V Z P O M Í N K A

Dne 13. března 2011 uplyne 10 smutných let, kdy od nás 
odešel milovaný manžel, tatínek a dědeček, pan Karel Řehák. 
Kdo jste ho znali a měli rádi, prosím, věnujte mu tichou vzpo-
mínku.  Děkuje rodina Řehákova

N A L E Z E N Í  P S I  V  Ú T U L K U

V lokalitě Opočna a okolí byli v roce 2010 nalezeni mimo 
jiné dva psi. Jednalo se o psa křížence středního vzrůstu 
a bezproblémovou, přítulnou fenku rhodeského ridgebacka. 
Bohužel po žádném z pejsků nepátral jeho nešťastný maji-
tel a rovněž se nenašel nikdo, kdo by si byl ochoten jednoho 
nebo druhého psa vzít. Z tohoto důvodu museli být oba psi 
odvezeni do útulku – Psí domov Lukavice. Přestože je umís-
tění psa do útulku lepší varianta než zanechat jej svému osu-
du bez pomoci, nenahradí útulek pejskům domov a nedá jim 
šanci být věrným členem milující rodiny. V případě, že by se 
našel zodpovědný člověk, který by měl o některého z pejsků 
zájem, případně poznal v některém z nich svého ztraceného 
psího kamaráda, kontaktujte nás prosím na telefonním čís-
le 494 669 621 (p. Stojanová). OS

V Í M E ,  C O  S V A Č Í  N A Š E  D Ě T I ?

Pokaždé, když ráno stojím ve frontě v samoobsluze mezi malými 
školáky, nestačím zírat. Po pásu se k prodavaččiným rukám ve-
zou brambůrky, čokoládové tyčinky, slané křupky, buráky, bon-
bóny a k tomu také nějaký ten nápoj. A u dětí pochopitelně vy-
hrává tmavá kofeinová limonáda osvědčené značky. Nechci sahat 
do svědomí nám rodičům ani spekulovat o tom, zda doma ráno 
děti dostanou dvacku s doporučením, ať si koupí loupáček nebo 
housku a ovocnou šťávu, k čemuž ve fi nále evidentně nedojde. 
Jen mám obavu, k čemu to všechno vede. Když děti navštěvovaly 
školku, zlobila se paní učitelka, že málokdo z těch prcků jí kompot, 
salát, pomazánky. Co si asi říkají paní učitelky ve škole, když vidí, 
co svačí dnešní školáci?! Možná jsou děti, které vybalí z ubrous-
ku housku se sýrem nebo se šunkou, za „trapáky“. V konkurenci 
s otevřeným pytlíkem chipsů taková houska či rohlík v dětských 
očích určitě neobstojí. Ovšem v současnosti, kdy každý třetí Čech 
trpí nadváhou a každý pátý je obézní, není asi taková „chipsová 
svačina“ tím pravým. Dle posledních výzkumů se v Česku potýká 
s nadbytečnými kily každé páté dítě ve věku od šesti do dvanácti 
let, o obezitě odborníci hovoří jako o epidemii nového tisíciletí 
a naprosto alarmující je skutečnost, že cukrovka a vysoký krevní 
tlak začínají být chorobami adolescentů! Je hezké být první, ale 
proč být na vrcholu evropského žebříčku zrovna v obezitě? A ob-
zvlášť, týká-li se toto smutné vítězství i zdraví našich dětí. OS 

P o z e m k y  O ř e c h o v á

Město Opočno má na prodej poslední 4 zasíťované pozemky 
určené k výstavbě rodinných domů v lokalitě Ořechová. Vý-
měry pozemků jsou: 896 m2, 998 m2, 1082 m2 a 992 m2. Cena 
je 600 Kč/m2. Pozemky se nacházejí u silnice Opočno – České 
Meziříčí. 
 Bližší informace k prodeji uvedených pozemků najdete na 
internetových stránkách www.opocno.cz nebo na městském 
úřadě, odbor majetku a rozvoje města, telefon 494 669 637.
 ER

z p r á v y  z  k n i h o v n y  —

K N I Ž N Í  N O V I N K Y

Oddělení pro dospělé
Jeffrey Archer: Nositelé příběhů
Povídky.
Julia Garwood: Sykot
Román.
A. J. Hartley: Zlomená pečeť
Napínavý román.
Susie Hodge: Velikáni umění
Sto největších malířů a sochařů historie.
Sarina Jacobsonová: Jogurt
Recepty.
Gustav Janouch: Hovory s Kafkou
Záznamy a vzpomínky.
Václav Junek: Osudy českých zrádců
Od 1. světové války až po „sametový“ listopad.
Andrew Kirtzman: Zrada – Život a lži Bernie Madoffa
Podvod století.
Jitka Prokšová: Láska po kapkách
Román.
Chil Rajchman: Útěk z Treblinky
Skutečný příběh.
Jan Šmíd: Obrázky z Champagne
Cestopis.

Dětské oddělení
Jiří Bartoš: Vtipnou kaši k snídani
Básničky pro nejmenší.
Ivanka Melounová: Povídání se zvířátky
Edice první čtení.
Igor Petrovič Nosov:  Neználek v Kamenném městě
Pohádkové vyprávění.
Petr Morkes: Komisař Vrťapka & prokletí zubu moudrosti
Příběh o psím detektivovi.
Matt Groening: Simpsonovi vrací úder!
Komiks.
Iva Macků: Řekni mi svoje znamení
Dívčí román.
Darren Shan: Demonta
Fantasy horor.
Anna Novotná: Divadlo nás baví
Naučná kniha.

Kompletní přehled nových knih naleznete 
na stránkách knihovny www.opocno.cz/knihovna, 

v sekci On-line katalog – Seznamy a novinky.
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 To, že se o parku začalo nahlas mluvit, Milič Světlík oceňuje. 
„Na dalších krocích jsme se domluvili. Nepřetržitý dozor policie 

zajistit nemůžeme, ale problémem je i narůstající lhostejnost ob-
čanů, to není jen v Opočně. A v této souvislosti je určitě dobře, že 
se kauza parku začala řešit veřejně,“ upozorňuje Milič Světlík na 
možnou pomoc ze strany občanů, kteří chtějí park využívat k pro-
cházkám.
 Na případné další dotazy občanů odpoví Oldrich Pešek, který 
prislíbil účast na veřejném jednání zastupitelstva 24. 2. dm

„ N Á P I S Y  K O L E M  N Á S “
–  C E L O R O Č N Í  S O U T Ě Ž  –

Děkujeme všem za správné odpovědi. Celý nápis zní MĚŠŤAN-
SKÁ ŠKOLA a najdete ho na dnešní ZŠ čp. 11. Je nad průchodem 
a pro většinu z nás méně známý než pověstná Cesta světla, která 
je z druhé strany průchodu.
 Dnešní informace budou pro někoho překvapením. Nepřinese-
me totiž historii čp. 11, ale vrátíme se do doby, kdy na místě dneš-
ního průchodu stál dům s číslem 12. Na vysvětlení si vezmeme 
kroniku – r. 1906: Rozboření staré radnice a „Maglaje“
Pro stavbu měšťanské školy chlapecké a radnice bylo v místní škol-
ní radě a v městském zastupitelstvu vyhlédnuto místo na Malém 
náměstí a to tam, kde stála stará radnice a dům č. 12. Dům č. 12, 
v němž býval hostinec „Maglaj“ zvaný, koupilo město od jeho maji-
tele Václava Potočka za 15.000 K. Bourati se počalo dne 30. dubna 
1906 a dne 9. května byly obě budovy rozneseny. Svého času byly 
v radnici nejen úřady městské, ale také občanská záložna, městská 
spořitelna a tělocvična sokolská. V prvém poschodí bydlívali ná-
jemci a v přízemí do dvora byl dlouhý čas hostinec. Také školy tam 
z nouze učebny měly. Při rozbourání staré radnice našly se měděné 
peníze s letopočty 1760–1765, což by nasvědčovalo, že roku 1765 
neb po něm radnice se přestavovala. Mezi radnicí a domem č. 12 
byla ulička, která po svém zastavení jako průchod až k domu č. 13 
posunuta byla. 

 Kronika vysvětluje i název Maglaj: V týž den, kdy u Maglaje 
v Bosně byla v r. 1878 svedena bitka, povstala mezi některými host-
mi hostince rozmíška, od těch dob přezdívalo se hostinci „Maglaj“.
 A dnešní otázka? Na kterém domě najdete text, jehož součástí 
je datum 1. 5. 1811? 
 Na vaše odpovědi se těšíme do příští uzávěrky, tj. do 8. 3., může-
te je posílat e-mailem na adresu opocenskenoviny@mu.opocno.cz, 
smskou na číslo 739 145 521 nebo předat osobně na podatelně MěÚ. 
 Za letopiseckou komisi dm

O P O Č N O  O Č I M A  R E D A K C E

Park
Ne každý ví, co se okolo opočenského parku děje, proto krátká 
rekapitulace. 
 Na to, že je park stále otevřený, jsme si v minulých letech zvykli, 
proto reakce na jeho uzavření nebyly nijak nadšené. K uzavírce 
došlo už dříve než v loňském roce, ale nebylo to tak radikální, 
občané uzavírku řešili elegantním kompromisem. Respektovali 
zákaz vstupu na hlavních vchodech a v tichosti využívali malou 
postranní branku. Zda si přečetli návštěvní řád, nevím, někteří 
asi ano. Nutno říci, že většina lidí v tom neviděla nic špatného, 
v parku si chtěli odpočnout, projít se.
 Defi nitivní uzavírka
 Ale v listopadu loňského roku přišlo překvapení. Uzavřely se 
všechny vchody, návštěvní řád informoval nejen o pravidlech 
chování, ale také o přístupnosti parku – v měsících duben až říjen. 
Správcem areálu je Národní památkový ústav, územní odborné 
pracoviště v Josefově. Hájí se tím, že jako správce areálu nese 
plnou zodpovědnost za případné úrazy. Co na to občané? Dle 
mnoha názorů je doba uzavírky zbytečně dlouhá, v minulých ON 
o tom psala Božena Tymichová. Kritizovala zbytečně dlouhé uza-
vření parku, poukázala na to, že bezpečnost se dříve řešila jedno-
duše – stačilo upozornění u vchodu, že se park v zimě neudržuje, 
a každému bylo jasné, že se v tomto prostoru pohybuje na vlastní 
zodpovědnost.
  Jednání se správcem areálu
 O situaci jednal s ředitelem josefovského pracoviště NPÚ 
Oldřichem Peškem starosta Štěpán Jelínek na začátku ledna. 
Na veřejném zastupitelstvu 24. 1. informoval o stanovisku Jose-
fova, který jako správce areálu nese plnou zodpovědnost za pří-
padné úrazy, cedule o pohybu na vlastní nebezpečí ho zodpověd-
nosti nezbavují. Dalším jednáním byl pověřen člen zastupitelstva 
Milič Světlík, přítomní občané se rozhodli jeho jednání podpořit 
peticí. 
 Schůzka zástupců radnice a josefovského pracoviště NPÚ pro-
běhla ve středu 9. 2. Ukázalo se, že problémem není pouze bez-
pečnost, předmětem schůzky bylo i nedodržování návštěvního 
řádu návštěvníky, devastace a ničení majetku. „Sgrafi ta, vytrha-
né lavičky a odpadkové koše, otrhaná střešní krytina u vodárny,“ 
upozorňuje správce opočenského zámku Josef Jirák na to, jak se 
dokáží někteří návštěvníci v parku chovat. Hlavní problémy jsou 
tedy dva – bezpečnost návštěvníků a ochrana parku.
 Hledání řešení
 „Řešením z pohledu bezpečnosti by byla dokonalá údržba areá-
lu, ale to je nemožné, na to prostě nemáme,“ poukazuje ředitel jo-
sefovského pracoviště NPÚ Oldřich Pešek na nedostatek fi nancí. 

„Park je příměstský, je pochopitelné, že ho občané města chtějí 
využívat, ale v takovém případě je nutná úzká spolupráce s měs-
tem,“ vysvětluje Oldřich Pešek a zástupci města s ním souhlasí. 
Jaký byl výsledek jednání? „Domluvili jsme se, že aspoň horní 
část parku by mohla být přístupná i v zimních měsících. Město 
připraví návrh, jak je schopno pomoci s údržbou této části parku, 
zda jsme schopni zamezit vstupu do dalších prostorů. Co se týče 
nevhodného chování některých skupin, uvažujeme o vyhlášce, 
která by pravidla podstatně zpřísnila a policii dala více pravomo-
cí,“ informuje starosta Štěpán Jelínek o chystaných krocích. 
 Petice
 Na tomto jednání sdělil Milič Světlík i výsledky petice. Své pod-
pisy během prvního týdne připojilo 450 lidí (petice fungovaly od 
2. 2., podepisovat se mohlo i po schůzce – do 22. 2.). 
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O B L A S T  K U L T U R Y

Ve středu 9. února se v KND uskutečnila schůzka zástupců spol-
ků a organizací, využívajících toto kulturní zařízení, s místosta-
rostkou paní Šárkou Škrabalovou a tajemnicí MěÚ Mgr. Re-
nátou Černou. Nejprve byl všem představen správce KND pan 
Jiří Novotný. Poté byli účastníci seznámeni s novým provozním 
řádem a ceníkem za pronájem prostor i ceníkem služeb. Při této 
příležitosti jsem paní místostarostce položila pár otázek, neboť 
jednou z mnoha věcí, které má na starosti, je i oblast kultury. 

 Provoz KND je ekonomicky velmi nákladný – topení, údrž-
ba – to vše stojí hodně peněz. Má město nějaký plán na to, aby 
se alespoň část nákladů vrátila zpět?
 Ano, proto byla svolána tato schůzka. Provoz KND stojí město 
kolem 1 500 000 korun ročně. Všem spolkům a organizacím bylo 
na tomto základě oznámeno, že se zvýší nájemné a budou sepsá-
ny nové smlouvy, za jakých podmínek budou moci dále v KND 
působit. Musím podotknout, že jsme k tomuto přistoupili velice 
šetrně, protože naším zájmem je, aby byl KND co nejvíce využí-
ván. Jako prioritu v této chvíli vidím využití KND pro komerční 
účely. Myslím tím dát dohromady možnosti a podmínky, za kte-
rých by se sály mohly pronajímat na pořádání např. seminářů, 
konferencí, svateb, výstav, promítání cestopisných dokumentů 
apod. Napadá mě spousta věcí, ale je potřeba dát tomu nějakou 
formu a řád, vytvořit propagační materiály, nabídky na interne-
tu, využít všechny prostředky, které by nám pomohly tuto neleh-
kou věc vyřešit. Možná, že by i někdo z našich občanů měl nápad, 
jak využít prostory KND. Přiznám se, že bych byla nejšťastnější, 
kdyby se nám povedlo v tomto roce snížit náklady alespoň o jed-
nu třetinu. Tak držte palce.
 Na schůzce jsi také hovořila o virtuálním kulturním ka-
lendáři? Mohla bys našim čtenářům blíže vysvětlit jeho 
fungování?
 Virtuální kalendář nám ušetří spoustu času. Do tohoto ka-
lendáře budou moci vstupovat pouze vybrané subjekty – KND, 
město a IC – zástupci těchto subjektů budou moci do kalendá-
ře doplňovat nové akce, nové informace k akcím a v okamžiku, 
kdy budou doplněny, bude ostatním vyslána informace formou 
zprávy. Takže se nestane, aby se akce překrývaly. Náš občan pak 
bude mít možnost se na stránkách města spolehlivě dozvědět, 
kde jaké akce probíhají a mít možnost využít volných termínů na 
pořádání svých akcí.
 Kulturní život v našem městě je velmi bohatý a pestrý. Je to 
zásluhou mnoha spolků, organizací a kulturní komise, kte-
ré akce připravují. Všem patří obdiv a poděkování, protože 
je za tím velký kus práce, nadšení, obětování svého volného 
času. Skloubit spolupráci a organizaci celé kultury ve městě 
není určitě lehké. Při MěÚ není zřízena pozice kulturního re-
ferenta. Kdo se tedy stará o to, aby vše klapalo, informace se 
dostávaly ke správným lidem včas, kdo plánuje, které akce se 
ve městě uskuteční? 
 Nad tím vším se snažím mít ochrannou ruku já, ale jak jsi už 
řekla, pozice kulturního referenta byla zrušena a mým pomocní-
kem se stala kulturní komise. Spolu sestavujeme plán akcí, pro-
bíráme jednu akci za druhou, musíme ji rozebrat do posledního 
puntíku, rozdělit úkoly a věřit, že se na nic nezapomnělo. Vý-
sledek je pak na našich občanech, ti akce hodnotí a jsou našimi 
kritiky. 
 Děkuji za rozhovor.  
 Jana Hrnčířová

K U D Y  N Á M  U T Í K Á  T E P L O ?

Je stále ještě zima, teploty se pohybují okolo nuly a stejně tak 
i někdy naše nálady při vzpomínce na účty za vytápění domu. 
A kolikrát si řekneme, něco s tím musíme udělat. 
 Snížit teplotu vytápění je jistě efektivní, ale ne příliš pří-
jemné. Takže spotřebu snížíme jinak.
 Ale jak začít? U každého bytu nebo domu určitá část tep-
la určeného na vytápění utíká ztrátami. Jsou to netěsnosti 
u okenních otvorů, ztráty prostupem ve stěnách nebo chyba-
mi v izolacích. Na první pohled ztráty neviditelné, které jsou 
ale poměrně snadno identifi kovatelné pomocí termokamery. 
Toto zařízení umožňuje na dálku měřit tepelný tok a určit po-
vrchovou teplotu měřených částí domu nebo bytu. A tím zjis-
tit, kudy anebo kde nám teplo utíká. 

Právě toto měření bytů a objektů vám nabízí společnost 
Hradecká servisní s.r.o.

Na stavebních konstrukcích pro vás můžeme zkontrolovat 
tepelné diference a vyhledat kritická místa tepelných ztrát 
objektu. 
 Měnili jste okna nebo dveře? Porovnejte si, jak jsou práce 
provedeny a jaký je jejich stav.
 Chcete zateplovat a nevíte, jestli je to efektivní? Pomůže-
me vám s vyhledáním tepelných mostů a porušených izolací 
v konstrukcích budov.
  Máte v bytě plísně a vlhkost? Určíme vám místa provětrá-
vání z exterieru do vnitřních částí objektu. 
 Pomůžeme vám vyhodnotit stav a provedení stavebních 
prací z hlediska tepelných ztrát po jejich dokončení nebo na-
jít problematické body u komínových systémů.
 A nejen to. Pomocí termokamery můžeme zjistit nad-
měrné ohřevy prvků elektroinstalace, ložisek čerpadel, 
elektromotorů apod., a předejít tak vážnějším a dražším 
poruchám. 
 Z měření obdržíte zprávu včetně snímků na CD spolu s vy-
hodnocením závad a na základě provedených měření může-
me zajistit provedení výpočtu tepelných ztrát a energetické 
náročnosti objektu.
 Pro město Opočno provedla společnost Hradecká servisní 
s.r.o. zdarma snímkování objektu budovy základní školy. Ter-
mografi cké výstupy ze snímkování jistě přispějí k podpoře 
dalších jednání o opravách objektu. 
 Snímkování tepelných ztrát se provádí především při 
nízkých teplotách. Takže pro objednání již mnoho času 
nezbývá. 

Informujte se na našich stránkách www.tepelnekontroly.cz 
nebo volejte na telefonní čísla 774 578 332 nebo 607 550 420. 

 Jiří Příborský, jednatel společnosti 
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V Z P O M Í N K A
N A  P A N A  U Č I T E L E  M A L É H O

Vždy, když ze živo-
ta nás všech odejde 
člověk, kterého jsme 
měli rádi a velmi si ho 
vážili, začnou se vyno-
řovat vzpomínky. V di-
áři jsem měla u data 
6. února hvězdičku 
a napsáno pan učitel 
Malý. Těšila jsem se, 

že mu půjdu gratulovat k jeho 96. narozeninám. Bohu-
žel jsem to už nestihla. Je mi to líto. Učil moji maminku, 
mého tchána, mého manžela, učil mě, generace jeho žáků 
na něho vzpomínají. Na všechny srazy svých bývalých 
žáků byl zván a na všechny vždy přišel. Pamatoval si své 
žáky i to, co ve škole prováděli. Všichni k němu stále cho-
vali respekt a úctu, i když už byli škole dávno „odrostlí“. 
Pověstné byly jeho slohy, snad každý je psal (moje téma 
bylo: Proč povídám během hodiny), jeho diktáty (jak 
jsem je doma trénovala, abych získala dobrou známku), 
jeho humor i schopnost v pravý čas povzbudit a pochválit. 
Pochvala od něho byla pro nás vyznamenáním. Své žáky 
oslovoval většinou příjmením, jen za odměnu jim někdy 
řekl jménem (jak jsme se z toho s kamarádkou radovaly). 
Jednou mi řekl: „Já jsem byl asi moc přísný.“ Pane učiteli, 
byl jste přísnější, ale zároveň spravedlivý, měl jste nás rád 
a my jsme to cítili a cítíme dodnes.
  Děkujeme. 
 Za všechny Vaše žáky Jana Hrnčířová

V září roku 2005 jsem s panem učitelem Malým dělala roz-
hovor u příležitosti jeho 90. narozenin. Jeho znění nyní opět 
otiskujeme. 

P O V Í D Á N Í  S  P A N E M  U Č I T E L E M 
V Á C L A V E M  M A L Ý M

 Jsou učitelé, na které s láskou a s úsměvem vzpomínáme i po 
létech, kdy už jsme školní lavice dávno opustili. Byli třeba 
přísnější, ale spravedliví, dovedli v nás vzbudit snahu učit se, 
abychom si jejich přízeň zasloužili, měli přirozenou autoritu, 
před kterou zkrotli i ti největší zlobivci. Jedním z nich je urči-
tě i Pan učitel Malý (píši schválně velké P, protože to skutečně 
Pan učitel – mistr svého oboru je). Vzpomínají na něho dneš-
ní sedmdesátníci i čtyřicátníci z celého širokého okolí.
 Před začátkem školního roku jsem se vydala pana učitele 
vyzpovídat. Měla jsem trochu strach, protože pro mě je to 
pořád vzor a autorita. Tyto moje obavy se však po chvilce roz-
plynuly a při jeho povídání jsem se spolu s ním přenesla do 
období jeho dětství i jeho prvních učitelských začátků.

 Pane učiteli, začíná nový školní rok. My všichni si Vás 
pamatujeme již jako váženého kantora. Jaké bylo Vaše dět-
ství? Byl jste rošťák, měl jste prak a tahal holky za copy? 
 Samozřejmě jsem byl obyčejný kluk, jako učitel jsem se 
nenarodil. A možná i moje dětství bylo velkou zkušeností 
pro můj budoucí učitelský život. Pocházím z Bolehoště, kde 
měl můj tatínek řeznictví a uzenářství. A také hospodu. Měl 

jsem ještě tři sestry. Do školy jsem začal chodit v Bolehošti, 
kde mě učil p. uč. Vendelín Franc, p. uč. Jan Hofmann, p. uč. 
Hamáčková – Černá i p. uč. Poprová – Čtvrtečková, u které 
jsem se také učil čtyři roky hrát na housle. Poté následovala 
měšťanská škola v Týništi n. Orl. a studium na učitelském 
ústavu. Jako dříve všechny děti i já jsem musel doma pomá-
hat. Kromě jiných povinností jsem v létě chodil na borůvky 
a na strniště sbírat klasy, a protože jsem byl bos, šoural jsem 
nohy, aby to nepíchalo. Ke konci studia a později, když jsme 
nesehnali výpomoc, jsem musel celé prázdniny pracovat 
s tatínkem při porážení zvířat (a to jsem dělal velmi nerad). 
Také jsem pomáhal v hospodě. Někdy jsem byl v hospodě 
až do dvou hodin do rána se strejci, kteří hráli karty a nic 
nepili. Zařekl jsem se, že hospody budu navštěvovat jen 
zřídka, což jsem dodržel. Také si vzpomínám, jak mi jako 
malému klukovi vytrhli nosní mandli. Šel jsem s maminkou 
z Opočna pěšky do Bolehoště, protože vlak jel až za čtyři 
hodiny a maminka musela do hospody. Já pak týden ležel 
v horečkách.
 Jaký byl podle Vás život pana učitele za první republiky?
 Hodně lidí chodilo k nám do hospody na obědy, mezi nimi 
i učitelé. Učitel byl tehdy na vesnici celkem dobře situovaným 
a váženým občanem s různými funkcemi. Když si někdo kou-
pil auto, byl to buď sedlák, nebo řídící učitel. Ale když se žena 
učitelka provdala, propustili ji. 
 A jaký byl Váš klukovský sen?
 Jako kluk jsem se nejvíce těšil, až ukořistím nějaký teni-
sový míček z  kurtů u Bašů (vyváželi zelí do ciziny) a půjdu 
s kamarádem Vláďou Rejchrtem hrát na dvůr fotbal. Velmi 
jsem toužil po pravém kopacím míči, ale svého otce jsem se 
neodvážil o něj požádat. 
 Když mi bylo 18 let, tatínek mi zemřel a maminka musela 
řeznictví i hospodu pronajmout. Já jsem jako jediný ze souro-
zenců mohl vystudovat. 
  A stal jste se učitelem. Jaké jsou Vaše vzpomínky na 
první den učitele v nové roli? Pamatujete se ještě na něj?  
 Pamatuji dodnes. Učil jsem na ĺudové škole evangelické 
na Slovensku. Měl jsem přidělenu 2. třídu (4. až 8. rok školní 
docházky) s 54 dětmi. Žáci byli hodní, nevyrušovali, byli zvě-
daví na mladého českého učitele. Představovali se, říkali něco 
o sobě i sourozencích. Mnohému jsem nerozuměl, slovenský 
jazyk jsem ovládal jen částečně. I v tom příjemném prostředí 
jsem se cítil trapně, nejraději bych se byl vrátil do Čech. Ale 
vesnice byla vzdálená od železnice 20 km a doprava na nádra-
ží neexistovala. Pilně jsem se učil slovenštině a za krátký čas 
jsem docela solidně vyučoval v rodném jazyce žáků.
 Na kterých školách jste potom ještě učil?
 Po návratu ze Slovenska jsem učil na obecné škole v Kláš-
teře nad Dědinou, v Bolehošti, ve Valu, ve Vrchovinách, 
v Opočně, na měšťanské škole v Opočně, na ZDŠ v Dobrušce, 
v Opočně i na SOU v Opočně.
 Snad všichni Vaši žáci mají v paměti Vaše slohy, které 
jste dával za nevhodné chování. Vzpomínáte na nějakou 
perličku v souvislosti s těmito cvičeními?
 Jeden takový příběh se mi vybavuje. Když jsem už v dů-
chodu vyučoval na SOU Opočno, jeden učeň při mé hodině 
žvýkal. Protože to nemám rád, dostal žák na vybranou – buď 
zápis do učňovské knížky, nebo napsat sloh na téma „Mění se 
mé útroby?“. Chlapec si vybral psaní. Druhý den jsem dostal 
papír s tímto zněním: Pane učiteli, já jsem byl tak rozčilený, 
protože mě rozzlobil mistr, že kdybyste byl v mé situaci, tak 
byste žvýkal taky. Jana Hrnčířová
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K A R L O V A R S K Ý  S K Ř I V Á N E K 
O Č I M A  K A M I L Y  N O V O T N É

V úterý 8. února pořádala Základní škola Opočno ve spolupráci 
s Mezinárodním pěveckým centrem Antonína Dvořáka v Kar-
lových Varech a za fi nanční podpory města Opočna a Králové-
hradeckého kraje 6. ročník oblastního kola pěvecké soutěže 
Karlovarský skřivánek. Letošního ročníku se zúčastnilo celkem 
45 soutěžících. 

Poprvé jsem mohla zasednout v porotě a hodnotit výkony zpě-
váků a zpěvaček. A věřte mi, že to nebylo vůbec jednoduché. 
Předsedou poroty byl jako každoročně pedagog pardubické kon-
zervatoře a asistent katedry Univerzity Hradec Králové doc. Ing. 
Vlastislav Novák. Dalšími členy poroty byla Mgr. Jana Nováko-
vá z Mezinárodní konzervatoře, Mgr. Jaromír Schejbal, pedagog 
Gymnázia B. Němcové v Hradci Králové a sbormistr smíšeného 
studentského sboru Gibon a ženského komorního sboru Harmo-
nie v Hradci Králové, a Ing. Jiří Hlaváček, ředitel pobočky KB 
v Novém Městě nad Metují a sbormistr Chrámového sboru v No-
vém Hrádku. Tajemnicí poroty byla ředitelka ZUŠ Opočno paní 
Vilma Urešová. 
 Atmosféra celé soutěže byla velmi příjemná a pro mne, jako 
bývalou účastnici této soutěže, bylo zajímavé sdílet s dětmi tré-
mu, snahu a radost ze zpívání. 
 A jak to vše dopadlo?
 V kategorii A1 si 1. místo s postupem do Karlových Varů vy-
zpívala Michaela Sedláčková ze ZŠ Černíkovice, 2. místem byla 
oceněna Eva Francová ze ZŠ Opočno a Monika Peňázová ze ZŠ 
Kostelec nad Orlicí, 3. místo získala Nikol Zimová ze ZŠ Solnice. 
V kategorii A2 vybojoval 1. místo s postupem do Karlových Varů 
Tomáš Slánský ze ZUŠ Opočno a Terezie Sazimová opět ze ZUŠ 
Opočno, 2. místo Hana Dušková a 3. místo Michaela Buriano-
vá, obě ze ZŠ Černíkovice. V kategorii B byla 1. místem oceně-
na Barbora Mikolajczyková ze ZŠ Solnice, 2. místem Barbora 
Zajíčková ze ZŠ Rychnov n. Kněžnou, Masarykova a  3. místem 
Jana Vrkoslavová ze ZŠ Rychnov n. Kněžnou, Javornická. V ka-
tegorii C porota 1. místo neudělila, 2. místo obsadila Hana Ko-
nečná ze ZŠ Solnice a 3. místo Alena Holancová ze ZŠ Rychnov 
n. Kněžnou, Masarykova. 
 Pochvalu zaslouží mladí zpěváci a zpěvačky, jejich paní učitel-
ky a páni učitelé, organizátorky celé soutěže paní učitelky Jitka 
Račáková, Hana Dernerová, Jana Rejzková, fotograf pan učitel 

Jaroslav Hrubý, správce KND pan Jiří Novotný, paní Barvířová 
za perfektní obsluhu, pan Macek za osvětlování, paní kuchařky 
ze ZŠ Opočno, které pro soutěžící napekly báječné koláčky a při-
pravily i občerstvení pro porotu. Zvláštní ocenění za excelentní 
klavírní doprovod patří panu učiteli Tomáši Havlínovi. 
 Kamila Novotná

Pozvání na koncert nejen pro seniory

„Proč se mi líbí Nadace Taťány Kuchařové? Protože se Miss World 
rozhodla pomáhat především seniorům a přestárlým, na něž se 
charitativní organizace mediálně známých osobností zpravidla 
nezaměřují.“ Tak hodnotí Marek Vašut nadaci naší rodačky.
 Nadace, která nese název Krása pomoci, existuje necelé tři 
roky, za tu dobu pomohla stovkám jednotlivců a organizací, jež 
se zaměřují na pomoc seniorům. Právě letošní rok je pro nadaci 
velmi důležitý. Proč? „Rok 2011 je celosvětově ofi ciálním rokem 
seniorů, na tento rok chystáme několik akcí v Čechách i v za-
hraničí. Tyto akce nám umožní celou problematiku prezentovat, 
představit naši nadaci a její misi, a především získat fi nanční 
prostředky pro ty nejpotřebnější právě z řad seniorů. Například 
ve spolupráci s českou televizí připravujeme charitativní koncert 
s českými pěveckými hvězdami, který se bude konat 2. 3. Sta-
neme se ofi ciálním partnerem Evropských cen Trrebia 2011, za 
úspěch považujeme i to, že jsme se stali ofi ciálním neziskovým 
partnerem pro Mezinárodní Filmový Festival v Karlových Va-
rech 2011, kde připravujeme několik akcí,“ vysvětluje Taťána, 
Miss World z roku 2006 a světová topmodelka, cíle své nadace 
v letošním roce (více na www.krasapomoci.cz).
 Taťána zůstala stále stejná – milá, pozorná, příjemná. Na tom 
se shodují její známí, důkazem je i to, že vším krásným, co dosta-
la do vínku, pomáhá lidem, kteří to potřebují. Středa 2. 3. je za 
dveřmi, charitativní koncert s názvem Dům pro život bude živě 
vysílán na ČT 1 od 21 hodin. Přijměte pozvánku na krásný večer, 
na koncert, jehož výtěžek bude použit na podporu projektů pro 
seniory. Na koncert, který nás Opočeňáky může hřát. Nejen tím, 
že ho můžeme sledovat v „domácím teplíčku“.   dm
 

M I L É  O P O Č E N S K É  N O V I N Y

Naše rodina je velmi rozvětvená, ale protože pocházíme 
z Opočna, prosím o otisknutí této novinové zprávičky.
 V pondělí 24. 1. 2011 jsme vzpomněli 65. výročí úmrtí mé 
drahé maminky, dále také tety, babičky a dnes už i prababičky 
paní Libuše Kolářové, roz. Tomkové, které by bylo 28. 8. 2010 
už 100 let, ale která zemřela v r. 1946 v nemocnici v Hradci 
Králové na zhoubnou leukémii ve věku 36 let.
 Z dosud žijících příbuzných vzpomínají: Jiří Vítek a Vladimír 
Řepka, Baštecká 68 – synovci, Jindra Exnerová roz. Tomková, 
Teplice, Zdena Velová roz. Vítková, Liberec – neteře, MUDr. 
Libuše Kolářová – vnučka, Ivo Kolář junior – pravnuk. 
 Moje drahá máma byla ve svém krátkém životě zcela spjata 
s opočenským kulturním životem, zejména s ochotníky, Mla-
dou a chrámovým sborem kolem ředitele J. V. Kratochvíla. 
Jistě by i dnes měla radost z čilého života kolem Mariánského 
kostelíka, Kodymova domu, Opočenské besedy a Opočen-
ských novin. Přeji všem, kdo ctí tradice, aby se dnešní spo-
třební společností nenechali zahnat do kouta této spotřební 
izolace. Ať žije Modrá Šestka! 
 Ivo Kolář – syn, nyní již důchodce
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Spojnice Opočno – Dvůr Králové – Keňa

Když jsem v televizi slyšela o dalším zvířeti, kterému díky 
nám lidem hrozí zánik, vybavil se mi citát Karla Čapka: Člo-
věk ještě není dost dokonalý ani dost slušný, aby měl právo žít 
na něčem tak krásném, jako je Země. 

 Severní bílý nosorožec má tu smůlu, že jeho roh je pře-
devším v zemích Dálného východu znakem mužnosti a síly, 
užívá se ho v lidové medicíně a je vyvažován zlatem. A zlato 
je zlato, člověk ještě není dost dokonalý ani dost slušný . . .
 Výsledek? V roce 1970 se odhadoval počet volně žijících 
nosorožců na 500, díky pytlákům došlo během několika dal-
ších let k defi nitivnímu vyhubení. V roce 2009 nebyl už ve 
volné přírodě žádný, v zajetí zbylo posledních osm jedinců, 
z toho šest v Zoo Dvůr Králové.
 Proč o tom píšu v ON? Jedním z těch, kteří v roce 2009 
dokázali zrealizovat projekt na záchranu tohoto nosorožce, 
byl opočenský zastupitel Marian Slodičák, který je zároveň 
předsedou představenstva Zoo Dvůr Králové. A tak jsem mu 
položila několik otázek:
 O jaký projekt šlo? 
 „Poslední mládě se v zajetí narodilo v roce 2000, od té doby 
se chovatelé marně snažili přimět nosorožce k množení, ne-
pomohly ani pokusy o umělé oplodnění. Návrat do domov-
ského prostředí se tak stal zřejmě poslední nadějí. V prosinci 
2009 odcestovali čtyři nosorožci ze Dvora Králové do Keni. 
Projekt měl své příznivce i odpůrce, dnes už není pochyb, že 
šance severního bílého nosorožce se tímto krokem zvýšily, 
africká domovina nosorožcům prospívá.“
 Od roku 2000 do roku 2009 – odhodlávali jste se poměr-
ně dlouho. Proč?
 „Projekt na záchranu byl připraven už před několika lety, 
ale realizace se stále odkládala. A bylo to i vinou některých 
bývalých ošetřovatelů ze Zoologické zahrady Dvůr Králové, 
kteří přesto, že samice přestaly cyklovat a naděje na zabřez-
nutí tak byla dlouhodobě nulová, neustále bránili převozu 
zvířat hlavně z komerčních důvodů. Doufali, že se zabřez-
nutí přece jen podaří a v ten okamžik se ke Dvoru Králové 
obrátí pozornost světových médií. Je to škoda, mohli jsme už 
být mnohem dál.“ 

 Rezervace Ol Pejeta v Keni, kde jsou nosorožci umístěni, 
je přístupná turistům, nehrozí ohrožení pytláky? 
 „Jedna ze zásadních věcí, které byly před dopravou zvířat 
v roce 2009 projednány a zajištěny, byla právě jejich ochra-
na. Je vedena třemi směry. Jednak přímo, každý nosorožec 
má přidělené dva strážce, je sledován doslova ve dne v noci. 
Dalším směrem je zapojení místních lidí do života rezervace. 
Vesničané zde našli zaměstnání, rezervace je pro ně zdrojem 
obživy, jejich zájmem je, aby zvířata byla v bezpečí. A do tře-
tice – všem čtyřem zvířatům byly po převozu do africké rezer-
vace zkráceny rohy, tím zmizel důvod lovu. Navíc do zadního 
menšího rohu jim byly umístěny vysílačky, které umožňují 
nepřetržité monitorování pohybu zvířat v až několik set hek-
tarů velkých výbězích.“
 Poslední otázkou se vracím k současnosti. V lednu jste 
byl jako člen týmu odborníků v Keni, kde jsou umístěni po-
slední čtyři nosorožci schopní reprodukce. Jak se jmenují 
a jak se jim tam líbí?
 „Jsou to samice Nájin a Fatu, samci Suni a Súdán. Vrátili se 
do přirozeného prostředí, začínají se přirozeně chovat, u Fatu 
a Suniho ošetřovatelé pozorují sexuální zájem. Ve spolupráci 
s renomovanou laboratoří ve Vídni je na vzorcích trusu pro-
váděn průběžný monitoring hormonálních cyklů obou samic. 
Doufejme, že se brzy dočkáme potvrzení březosti.“

Pokud to vyjde, bude možná severní bílý nosorožec zachrá-
něn. Což by bylo dobře, protože on má určitě právo žít na ně-
čem tak krásném, jako je Země. dm

V E L I K O N O Č N Í  S O U T Ě Ž

Toto letí, milí čtenáři. Už zase bude jaro, už zase budou 
Velikonoce a úúúž zase budeme soutěžit.
 Jak správně tušíte, hlásím 5. ročník velikonoční soutěže. 
Téma: Kuřátko a vajíčko. V čemkoliv, to znamená v květi-
náči, v závěsné dekoraci, v košíčku . . . Podmínkou je, že 
kuřátko by nemělo být kupované, ale vyrobené, a vajíčko 
malované. A klidně použijte vtipný nápad. Aspoň svými 
výrobky trochu pobavíte kolemjdoucí, až si je budou ve 
výloze prohlížet. Jak už bývá zvykem, i oni vám budou při-
pisovat bodíky k vítězství, tak se pěkně snažte!
 Než se oteplí a sluníčko nás vytáhne ven, využijte ještě 
tepla domova a studujte nápady, inspirace a tvořte. Až bu-
dete mít výrobky hotové, přineste je do prodejny Elektro 
Zlatka v Opočně. Vyhodnocení proběhne 16. dubna 2011 
v hotelu Holub, bližší informace vám ráda sdělím osobně. 
Mnoho štěstí v tvorbě a moc se těším. Zlatka

B Ř E Z N O V É  S Č Í T Á N Í  L I D U

Farní sbor Českobratrské církve evangelické v Klášteře nad 
Dědinou si touto cestou dovoluje upozornit nejen své členy 
v Opočně a okolí na březnové sčítání lidu. Ve sčítacích listech 
bude také nepovinný údaj „Náboženská víra“. Tento údaj, ač 
nepovinný a dobrovolný, se stane pro dalších deset let pod-
kladem pro mnohá rozhodnutí týkající se církví, proto je dob-
ré ho řádně vyplnit. Je třeba vždy vyplnit celý název církve, ke 
které se hlásíte. 
 Za Farní sbor Českobratské církve evangelické 
 v Klášteře nad Dědinou Jonatan Hudec
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J E  J I M  J E D N O , 
K D O  J E  M A J I T E L E M  J E J I C H  S K L E P A

Samozřejmě není řeč o lidech. Takto nad věcí dokáží být neto-
pýři, ti „naši“ nejsou výjimkou. Na webových stránkách zám-
ku (www.zamek-opocno.cz) se můžete dočíst, že zámecké 
sklepení je významným zimovištěm netopýrů a je pravidelně 
monitorováno. Jak dlouho už tady netopýry máme a čím je 
opočenské zimoviště významné, to mi vysvětlil správce opo-
čenského zámku Josef Jirák. 
 „Od kdy tu jsou, to s určitostí nikdo neřekne, v historii se 
o nich záznamy nevedly. Netopýři se dožívají asi třiceti let. 
Jsou velmi konzervativní, nestěhují se, celé generace žijí na 
jednom místě. Takže je klidně možné, že naše netopýří gene-
race zažila už Trčky a zůstává nadále, bez ohledu na pozdější 
změny majitelů. Odborníky jsou u nás sledováni od šedesá-
tých let 20. století. Od devadesátých let sem pravidelně jezdí 
Vladimír Lemberk, pracovník Východočeského muzea Par-
dubice, který provádí monitoring. Díky tomu víme, že počet 
našich okřídlených nájemníků rok od roku stoupá, což svědčí 
o skvělých podmínkách v zámeckých sklepích.“
 Významné je opočenské zimoviště tím, že ve zdejších skle-
pích je nebývale mnoho druhů. Na jednom místě tu žije neto-
pýr velký, ušatý, dlouhouchý, vodní a další, nejvíce je zastou-
pen vrápenec (75 exemplářů).
 Josefa Jiráka jsem se zeptala, zda nemá fotografi i sklepení 
s netopýry. „Fotografi e nemáme. Během spánku jsou netopý-
ři velmi oslabeni, jakékoliv vyrušení by mohlo způsobit i smrt. 
Jejich teplota se v tomto období (od listopadu do března) sní-
ží na teplotu okolí, frekvence dechu je tři výdechy za minutu, 
minimalizuje se tep srdce. Během spánku k nim smí pouze 
pan Lemberk a pouze jednou – když je počítá. Je to zkuše-
ný zoolog, ví, jak má postupovat, aby netopýry neprobudil. 
Z toho důvodu nechce riskovat ani fotografování, život neto-
pýrů je důležitější.“ dm

N Á P A D ,  P O S L A N C I ,  V Ý R O Č Í

Dostal se nám do rukou úžasný fejeton a dostali jsme nápad. 
Vlastně dostaly, protože v redakční radě jsme teď v totální 
ženské přesilovce, tj. 4:0. Fejeton napsala Šárka Dohnalová 
z Opočna a napsat ho musela, jelikož je studentkou gymná-
zia a jako taková musí psát domácí úkoly. V květnu loňského 
roku měla napsat slohovou práci, zadání bylo dosti volné – fe-
jeton na volné téma. Šárka si vybrala poslance. Proč zrovna 
poslance, na to jsme se jí nezeptaly. Ale vybrala si určitě dob-
ře, poslanci si zaslouží zpracování a nabízí se celá řada žánrů 
(třeba černá komedie). Šárka si vybrala fejeton. 
 Ale zpět k našemu nápadu. Nebylo by vůbec špatné, kdyby 
se v ON občas objevilo nějaké to dílko - zamyšlení, fejeton, 
úvaha, odborný text – cokoliv. Může být i poezie. Občas něco 
můžeme napsat my, ale aby čtenáři četli stále stejný styl, no… 
Pokud jste někdy něco napsali – do školy, do šuplete, do „jen-
tak“, rádi to zveřejníme, ON tím určitě získají. Laťku úrov-
ně nedáváme žádnou, někdy méně znamená více. Můžeme 
zveřejnit se jménem, beze jména, pod pseudonymem, pod 
zkratkou . . . Příspěvky můžete zaslat na adresu Opočenských 
novin, popř. předat v ředitelně ZŠ Opočno (pracoviště Jany 
Hrnčířové) nebo v kanceláři ZUŠ Opočno (pracoviště Dany 
Markové). Děkujeme. A teď už slíbený fejeton na volné téma. 
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M O D E R N Í  P O Č Í T A Č O V Á  U Č E B N A 
V  Z Š  O P O Č N O

Naše škola neustále usiluje o zvyšování kvality výuky. Jedním 
z předpokladů naplnění tohoto cíle je i moderní technické vy-
bavení jak pro žáky, tak pro učitele. V posledních letech se nám 
díky fi nanční podpoře města Opočna a přízni našich sponzorů 
podařilo vybudovat počítačovou učebnu pro žáky 1. stupně 
a zakoupit interaktivní tabuli. Jednu interaktivní tabuli jsme již 
vlastnili, další 2 interaktivní tabule jsme pořídili za peníze získa-
né z Evropských grantů a dotací z Operačního programu vzdě-
lávání pro konkurenceschopnost (OP VK). Celkem mohou tedy 
žáci i učitelé využívat 4 interaktivní tabule – jednu 1. a 2. ročníky 
a školní družina, jednu 3. – 5. ročníky a dvě 6. – 9. ročníky. Žáci 
a učitelé 1. a 2. ročníku a školní družiny mají dále k dispozici 
8 počítačových pracovišť, ve všech třídách 1. stupně bude v brz-
ké době umístěn jeden počítač. Na 2. stupni jsou pro výuku vy-
užívány odborné učebny – jazyková, humanitní, hudební, pří-
rodovědná, počítačová, učebny matematiky a fyziky – většina 
z nich je vybavena moderní didaktickou technikou s připojením 
na internet. 

 Začátkem února jsme měli opět důvod k radosti. Podařilo se 
dokončit modernizaci počítačové učebny pro žáky 2. stupně. Sta-
vební úpravy ve výši 155.000 Kč, kdy bylo zapotřebí zvětšit učeb-
nu vybouráním příčky mezi ní a kabinetem chemie, rekonstruo-
vat světla a udělat nové rozvody elektřiny k počítačům, zaplatilo 
město Opočno. Vybavení učebny nábytkem a hlavně moderními 
počítači ve výši 504.960 Kč jsme hradili ze získané dotace OP VK 
z projektu EU – peníze školám. V učebně je celkem 30 počítačů 
a 1 učitelský notebook. Kombinují se zde dvě technologie – kla-
sické stolní PC značky HP v počtu 6 kusů a 3 terminálové stanice 
MultiSeat, na každou je napojeno 8 monitorů. Klasická PC jsou 
výkonnější, aby se zde žáci mohli učit stříhat videa, upravovat 
fotky apod. K tomu slouží programy Pinnacle Studio 14, Zoner 
Studio 13. Je na nich operační program Windows Prof. 7, kan-
celářský balík MS Offi ce 2010, antivir Eset Nod. Na MultiSea-
tech je konfi gurace MultiPoint Server 2010, který se chová jako 
prostředí Windows 7, kancelářský balík MS Offi ce 2010, antivir 
Eset Nod. Všechny počítače jsou připojeny na internet a zařaze-
ny do školní domény. 
 Učebna slouží nejen k výuce předmětu informatika, ale 
i ostatních předmětů, využita je i odpoledne při práci v zájmo-
vých kroužcích.
 Naším dalším cílem je postupně zavést internet do všech uče-
ben školy, získávat další interaktivní tabule a didaktickou techni-
ku k podpoře moderní a efektivní výuky.  Jana Hrnčířová
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Ve snaze pokořit osmitisícovku a dostat se ještě výš se ne-
zastaví před ničím. Když na takového člověka narazíte, 
není problém ho poznat. Zaprvé po sobě zanechává ne-
představitelnou spoušť. A zadruhé všude vykřikuje, že má 
vyšší poslání.
 Šárka Dohnalová

Vychutnali jste si stejně jako my??? Na závěr nabízíme 
přehled výročí. Možná žádné dílko v šupleti nemáte, ale 
některý z významných dnů vás může oslovit jako mož-
né téma. Co třeba MDŽ? 

— 25. 2. 1634 byl v Chebu zavražděn Edam Erdman Trčka 
z Lípy (spolu s Albrechtem z Valdštejna a dalšími důstojníky).

— 28. 2. 1750 nastoupil do opočenského pivovaru nový sládek 
Jan Luňáček!

— 28. 2. 1951 byl v Opočně zřízen Výzkumný ústav pro pěs-
tování lesů, semenářství a školkařství, sídlo měl v domě čp. 2 
na Trčkově náměstí.

— Staré rčení říká: březen – za kamna vlezem. My dodáváme 
– můžeme si tam třeba číst, protože březen je měsícem KNIHY. 
— 1. 3. 1933 se naposledy vařilo pivo v opočenském pivovaru.
— 1. 3. 1944 zemřel v opočenské nemocnici Karel Vašata 
z Opočna na následky věznění (zatčen 8. 6. 1942).

— 1. 3. 1948 byly továrny Fr. Duška a V. Zimy v Opočně pře-
vzaty do národní správy.

— 6. 3. 1872 pocítilo město Opočno dosti silné zemětřesení 
(beze škod).

— 8. 3. Mezinárodní den žen – výročí demonstrace newyor-
ských švadlen v r. 1909.

— 9. 3. 1880 zemřel Jan Baše, opočenský purkmistr v letech 
1869–1874.

— 12. 3. 1794 se v Opočně narodil Fr. A. Skuherský, zaklada-
tel opočenské nemocnice.

— 15. 3. 1939 bylo asi v 16 hodin obsazeno Opočno němec-
kou armádou.

— 15. 3. 1960 bylo rozhodnuto o připojení Čánky a Dobří-
kovce k Opočnu.

— 15. 3. 1990 se sešli bývalí členové opočenského Junáka, 
činnost organizace byla obnovena.

— 16. 3. 1939 vznikl Protektorát Čechy a Morava.

P o s l a n c i

Stává se, když je člověk mimořádně příjemný, že ho někdo 
někam pošle. Lépe řečeno: že ho někdo pošle někam. Ne-
jedná se ovšem o klasické odeslání poštou, jak by se lec-
kdo mohl domnívat. Ne že by to nebylo řešením. Ale komu 
by se chtělo takovou váhu táhnout na poštu, a ještě platit 
poštovné?
 Daleko častějším postupem je poslat někoho někam 
slovně. Někteří lidé dokonce bývají posíláni někam tak 
často, že se to stane náplní jejich života. Takové osoby po-
tom můžeme prohlásit za poslance.
 Mě osobně ještě nikdo nenaštval natolik, abych ho po-
slala do parlamentu, ale je pozoruhodné, kolik poslanců 
se tam již ocitlo. Takže až někdy budete sedět u televize 
a nadávat na politickou situaci v Čechách, zkuste na chví-
li zpytovat svědomí a zamyslet se nad tím, kam občas ve 
vzteku lidi posíláte.
 Slovní posílání má několik základních znaků. Cíl ces-
ty zpravidla vybíráme zcela nezištně. Zřídkakdy někoho 
v největším rozhořčení pošleme pro třicet vajec a slaninu. 
Dále většinou od dotyčného požadujeme, aby se na kýžené 
místo odebral sám a pěšky.
 Měli bychom při tom ovšem mít na paměti jednu hlavní 
zásadu: Je velmi nerozumné poslat někoho na první mís-
to, které nám přijde na jazyk. Ve vypjatých situacích totiž 
mívají na jazyku dostaveníčko ta nejnevhodnější místa. 
A důsledek své ukvapenosti si často uvědomíme, až když 
od dotyčného něco potřebujeme a zrovna by se nám hodi-
lo mít ho po ruce. Málokomu se potom chce prohledávat 
všechny lesy v okolí, protože zapomněl odeslanému sdě-
lit, do kterého háje má přesně jít. A ještě méně příjemné 
je prodírat se trním jen proto, že někdo na náš popud vy-
razil k šípku. Ze všeho nejnebezpečnější je ale používání 
hrubých výrazů. Těžko budete na ulici zastavovat všechny 
chodce a rentgenem zjišťovat, zda se někdo neskrývá v je-
jich útrobách.
 Proto je strategické poslat nežádanou osobu na místo 
dostatečně vzdálené, avšak přesně určené. Výběr správné 
oblasti ale předpokládá i určité geografi cké znalosti, pro-
tože v rozčilení člověk většinou nemá náladu hledat mapu 
nebo glóbus. Na vědomosti ze školy se však nedá vždy plně 
spolehnout. Některým z nás zůstaly v hlavě informace tak 
kusé, že by možná bylo lepší vůbec je tam nemít. A to ze-
jména, když někoho někam posíláme.
 Paní učitelka nám vždycky vtloukala do hlavy, že nejvyš-
ší horou světa je Mount Everest. Taky říkala, že na tuhle 
horu si musí každý vzpomenout, i kdyby ho někdo vzbudil 
o půlnoci.
Je nasnadě, že když se někdo skutečně stane obětí půlnoč-
ního probuzení, neskáče zrovna do stropu radostí. Vleže 
pod peřinou se ostatně skáče dost špatně. Ale možná se 
dotyčnému vybaví nejvyšší hora, protože mu paní učitelka 
řekla, že si na ni musí o půlnoci vzpomenout. A tu v zápa-
lu vzteku pošle svého vzbuditele na Mount Everest. To by 
samo o sobě ještě neznamenalo tragédii. Může se ovšem 
stát, že se provinilec drze zeptá, zda má jít skutečně až 
tam. A pak se mu možná dostane rozespalé odpovědi, ať 
jde třeba ještě výš.
 A tehdy, milí přátelé, přestává všechna legrace. Člověk 
obdařený těmito pokyny rovná se téměř živelné katastrofě. 
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P R O D Á M  B Y T  3 + 1 
v osobním vlastnictví, 70 m2, po kompletní rekonstrukci, 

pěkné místo, 200 m od náměstí. Tel: 604 692 649

inzerce

Ekologická likvidace automobilů
Josef Vilímek – Kostelec nad Orlicí

 
Z D A R M A  O D V E Z E M E

Z D A R M A  Z L I K V I D U J E M E

Vystavíme likvidační protokol
Informace na telefonním čísle 603 237 188

inzerce
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k a l e n d á ř  a k c í  —

B Ř E Z E N  2 0 1 1

 sobota 5. března od 20 hodin v Hotelu Holub
— X. PLES BARONŮ HC OPOČNO
 Hrají ERRORI. Vstupné 130 Kč. Pořádá HC Opočno.

 neděle 6. března od 15 hodin v KND
— DIVADÉLKO BATOLE – OTESÁNEK
 Vstupné 20 Kč.

 středa 9. března v KND
— TRAVESTI SHOW KOČKY

 pátek 11. března od 19.30 hodin v Hotelu Holub
— III. REPREZENTAČNÍ PLES MĚSTA OPOČNA
 Vstupné 150 Kč. Moderátor večera herec Jan Čenský.
 K tanci a poslechu hraje skupina Dynamic.
 Pořádá město Opočno.

 pátek 18. března od 19.30 hodin v KND
— TANEČNÍ PRO POKROČILÉ – 1. LEKCE

 sobota 19. března v KND od 9 do 16 hodin
— FELDENKRAISOVA METODA
 Seminář se cvičením p. MgA. Petry Oswaldové.
 Předběžné přihlášky na mob. 724 068 838.
 Pořádá TJ Sokol Opočno.

 neděle 20. března od 15 hodin v KND
— LOUTKOVÉ DIVADLO – ZAČAROVANÝ LES
 Vstupné 30 Kč. Pro děti od 3 let.

 středa 23. března od 18 hodin v KND
— JARNÍ KONCERT ZUŠ
 Pořádá ZUŠ Opočno.

 pátek 25. března od 19.30 hodin v KND
— TANEČNÍ PRO POKROČILÉ – 2. LEKCE

 neděle 27. března od 16 hodin v Modlitebně
 Českobratrské církve evangelické v Opočně,   
 Dobrušská ulice č. 723

— SLÁVEK KLECANDR – RECITÁL
 Vstupné dobrovolné. Více na www.oboroh.cz

„ N E K O M E R Č N Í  P O Z V Á N K A “ 
N A  N E K O M E R Č N Í  F I L M Y 

P R O J E K T U  1 0 0

Horor tak hororovitý, že se bojíte neviditelných postav ve 
vlastním pokoji? Detektivka, kde se vám při pohybu kliky 
tají dech, protože za dveřmi je určitě vrah? A co takhle ko-
medie? Taková, při níž se kino otřásá kolektivním smíchem? 
To jsou fi lmy, při kterých může být divák pouhým divákem, 
Projekt 100 takový přepych nenabízí. Nic není jasné, nic není 
předem dané, vše má druhou, odvrácenou stranu. Od diváka 
se očekává spolupráce, ale její forma je nejasná. Filmy, které 
jsou vhledem do nitra postavy, nelze zpracovat rozumem. Ale 
impulzy z podvědomí vysílají – ano, něco na tom je! Konec-

konců, není to tak i v našich vlastních životech? Podstatou 
Projektu 100, který organizuje Asociace českých fi lmových 
klubů, je distribuce mimořádně kvalitních a oceňovaných 
fi lmů formou putovní přehlídky ve vybraných kinech a v limi-
tovaném termínu. Projekt 100 začal v dobrušském kině už na 
začátku února. Prvním snímkem byl fi lm Další rok, který zís-
kal ocenění v Cannes. A dostávám se k nekomerční pozvánce. 
Sál nového Společenského centra Kina 70 v Dobrušce pojme 
300 diváků, na běžné fi lmy (obzvlášť 3D) je plno, tentokrát 
byla obsazena zhruba desetina míst. Má to své výhody. Třeba 
tu, že si můžete vybrat kterékoliv z volných sedadel, personál 
kina to s úsměvem toleruje. Nebo tu, že se jedná o téměř do-
mácí prostředí – všichni jsme si sympatičtí, protože víme, že 
díky nám třiceti se hraje. A díky nám snad Projekt 100 neza-
nikne. A poslední výhoda? Tu přinášejí samotné fi lmy, máte 
po nich o čem přemýšlet. Ten minulý byl dle mínění všech 
diváků výborný, další snímek bude asi trochu problema-
tičtější. V úterý 1. 3. bude promítnut fi lm Dobré srdce (rok 
2009), jehož motto zní: Každý potřebuje úkryt před světem. 
Nostalgická tragikomedie talentovaného islandského fi lma-
ře Dagura Káriho, koprodukce Dánsko, Island, USA, Fran-
cie, Německo, délka 99 minut. Těžko odhadnout, jaká bude, 
málokdy jsou recenze rozdílnější. Což znamená – bude o čem 
přemýšlet. dm 

 — H O K E J O V É  Z Á P A S Y

M U Ž I  /  K R A J S K Á  L I G A  M U Ž Ů

PLAY OUT / neděle 6. února
 Opočno  — Jaroměř 2:5 (0:1, 1:3, 1:1)
 B: Žid Lukáš (Franc), Přibyl (Felcman, Rail)
PLAY OUT / neděle 13. února
 Jaroměř — Opočno 10:1 (1:0, 4:1, 5:0) B: Jedlička (Franc)
 Po prohrách s Jaroměří tak odehrají Baroni poslední 2 zápasy 
 o konečné 7. místo s mužstvem HC Náchod. První zápas byl odehrán
 20. února v Opočně a odveta nás čeká 27. února v Náchodě.

J U N I O Ř I  /  K R A J S K Á  L I G A  J U N I O R Ů

Junioři ukončili sezonu dvojzápasem s SK Třebechovice o konečné 
9. místo.

sobota 29. ledna
 Opočno — Třebechovice 1:4 (0:0, 0:2, 1:2)
sobota 5. února
 Třebechovice — Opočno 7:2 (3:0, 2:0, 2:2)
 B: Kunc, Martínek

D O R O S T  /  K R A J S K Á  L I G A  D O R O S T U  /  2 .  Č Á S T  /  S K .  B

neděle 30. ledna
 Nová Paka/Jičín — Opočno 14:4 (5:0, 5:2, 4:2) 
 B: Hrudík (Rubák), Hrudík, Steklík (Suchánek), Hrudík (Steklík)
pátek 4. února
 Opočno — Nový Bydžov 2:7 (0:1,1:1, 1:5)
 B: Kašpar, Pfeifer (Šanovec)

S T A R Š Í  Ž Á C I  /  K R A J S K Á  L I G A  S T .  Ž Á K Ů

14. kolo/ sobota 5. února
 Opočno — Metuje 10:1 (2:1, 2:0, 6:0)
 B: Veselý (Macek), Trubač, Macek (Trubač, Veselý), Smola, Macek 
 (Trubač), Šanovec (Veselý), Trubač, Trubač (Macek), Krulich 
 (Šanovec), Smola (Šanovec)



 B. Křeček 2, Kleštinec 2, Koudelka, Moravec, Hvězda
 Krkonoše II — Opočno  5:3 (2:2, 2:0, 1:1)
 B: Jiruška, Kubala, Kleštinec
sobota 12. února
 Opočno — Jaroměř I. 5:0 (1:0, 3:0, 1:0)
 B: Hvězda 3, Kleštinec 2
 Opočno — Dvůr Králové/Náchod 4:2 (1:1, 2:1, 1:0)
 B: Kleštinec 2, Křeček, vlastní
 Opočno — Nová Paka/Jičín 7:1 (2:0, 4:0, 1:1)
 B: Kleštinec 3, Hvězda 2, Sedláček, Křeček

D Ě T S K Ý  K A R N E V A L  N A  L E D Ě 

HC Opočno ve spolupráci s Mateřskou školou Opočno
pořádá na zakončení zimní sezony
DĚTSKÝ KARNEVAL NA LEDĚ

v sobotu 26. února od 13 hodin
Odpoledne plné her a soutěží uvádí DJ Lukíno – klaun. 

Masky mají vstup zdarma!

 
V E Ř E J N É  B R U S L E N Í

pravidelně každou sobotu od 13.30 do 15 hodin
a neděli od 13.30 do 14.45 hodin 

 Podrobnější informace získáte na www.hokej.opocno.cz
 Zpracoval Miloš Kopecký
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15. kolo/ sobota 12. února
 Nový Bydžov — Opočno 1:5 (1:3, 0:2, 0:0)
 B: Steklík (Šanovec), Hrdlička (Mervart, Steklík), Smola (Franc), 
 Hrdlička, Smola
16. kolo/ neděle 13. února
 Opočno — Lomnice 5:2 (0:0, 1:1, 4:1)
 B: Trubač, Veselý (Trubač), Vašata (Zima), Macek (Vašata), 
 Veselý (Trubač)

M L A D Š Í  Ž Á C I  /  K R A J S K Á  L I G A  M L .  Ž Á K Ů

14. kolo / neděle 30. ledna
 Nová Paka — Opočno 2:4 (1:1, 1:1, 0:2)
 B: Franc, Kopecký, Stodůlka, Libnar (Hloušek)
15. kolo / neděle 6. února
 Opočno — Frýdlant 17:0 (4:0, 7:0, 6:0)
 B: Umlauf (Libnar), Hloušek, Hrdlička, Franc, Umlauf (Seidel), 
 Umlauf, Hrdlička, Stodůlka (Naisar), Naisar (Franc), Kopecký 
 (Hrdlička), Umlauf (Libnar), Hrdlička (Kopecký), Hloušek, Kopecký 
 (Hrdlička), Hrdlička, Franc
16. kolo / neděle 13. února
 Nový Bydžov — Opočno 5:5 (2:1,2:3,1:1)
 B: Naisar (Hrdlička), Hrdlička (Arijčuk), Franc, Franc, 
 Seidel (Stodůlka)

K R A J S K Á  L I G A  4 .  T Ř Í D

sobota 5. února
 Opočno — Dvůr Králové/Náchod 3:5 (1:1, 0:3, 2:1)
 B: Felcman D., Hrudík (Mňuk), Chmelař
úterý 8. února
 Wikov Hronov — Opočno 4:2 (1:1, 1:0, 2:1)
 B: Hrudík (Matějka), Hrudík (Stodůlka)
sobota 12. února
 VCES Hradec Králové — Opočno 13:2 (6:1, 3:0, 4:1)
 B: Volf (Paštika), Hrudík

M I N I H O K E J  3 .  T Ř Í D 

14. kolo / neděle 30. ledna
 Vlci Třebechovice — Baroni Opočno 19:0 (6:0, 5:0, 8:0)
 Kůzlata Třebechovice — Lordi Opočno 7:6 (2:1, 3:1, 2:4)
 B: Filip Kleštinec 4, Adam Kubala, Paseka
15. kolo / neděle 6. února
 Baroni Opočno — Lvi Hradec Králové 6:3 (2:1, 2:0, 2:2)
 B: Paštika, Moravec 2, Chmelař 2, Mňuk
 Lordi Opočno — Tygři Hradec Králové 3:5 (1:1, 0:2, 2:2)
 B: Kleštinec 2, Koudelka
16. kolo / neděle 13. února
 Zlobři Jaroměř — Baroni Opočno 2:0 (0:0, 2:0, 0:0)
 Bobři Jaroměř — Baroni Opočno 4:6 (2:1, 1:2, 1:3)
 B: Jiruška 3, Kleštinec 2, Křeček

M I N I H O K E J  2 .  T Ř Í D

sobota 5. února
 Nová Paka/Jičín — Opočno  0:15 (0:3, 0:5, 0:7)
 B: Hvězda 4, Moravec 3, Křeček 3, Kubala 2, Jiruška, Sedláček, 
 Koudelka
 Dvůr Králové/Náchod — Opočno  2:7 (0:2, 0:4, 2:1)

Příští číslo vyjde 17. 3. 2011 — Uzávěrka 8. 3. 2011 v 15 hodin

Kompletní úprava 
vašich psích mazlíčků

N O V Ě  O T E V Ř E N Ý  S A L O N  K I T T Y

Najdete nás v Podzámčí čp. 680 v Opočně (vagón) 
vchod do salonku je označen.

Provozní doba:  Po – So od 8 do 20 hodin
Po předchozí telefonické dohodě.

Objednávky přijímám na tel. 775 535 007,
případně e-mail: salonkitty@seznam.cz

Nabízíme i koupání a zábaly 
pro psíky krátkosrstých plemen!

inzerce

PEDIKÚRA, MANIKÚRA — PETRA BALKOVÁ

Nádražní 159, Opočno

telefon: 604 985 737 — www.salonopocno.cz

inzerce


